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PODNĚTY PRO PROJEDNÁNÍ SNĚMEM 

KRAJSKÝ SNĚM 20. 1. 2024 

STRATEGIE 2030 

Okresní sněm vyjadřuje svůj nesouhlas s procesem tvorby Strategie 2030, kterou neměly sněmy ZOJ 

a okresů možnost prodiskutovat ve znění, které bude předloženo krajským sněmům a VSJ a žádá 

krajský sněm, aby tento názor reflektoval ve svém usnesení pro VSJ. 

Předkladatel: okres Benešov 

Zdůvodnění: Okresní sněm se v rámci své předsněmové diskuze seznámil se současným 

pracovním materiálem Strategie 2030. K jeho obsahu neměl zásadních 

připomínek, ke kterým by chtěl přijímat usnesení, vyjádřil však velkou 

nespokojenost s tím, že dokument, který má na nadcházejících 6 let určovat 

směřování organizace nedostaly ve finálním znění k projednání a vyjádření 

delegáti střediskových a ani okresních sněmů. Žádá proto, aby byl nesouhlas 

s procesem přípravy materiálu předán zodpovědným orgánům. 

Komentář: Jde o podnět pro formulaci usnesení v rámci krajského sněmu. 

 

Okresní sněm Mělník: 

- vymezuje se proti tendencím rozdělovat členy, podle věku a jejich zapojení, do různých 

organizací 

- považuje i zaplacení členského příspěvku za aktivní podporu poslání Junáka – českého skauta 

Předkladatel: okres Mělník 

Zdůvodnění: Obsah téma číslo 3 Strategie 2030, zejména některé otázky v nás vyvolává dojem, 

že by mohlo docházet k tomu, že by členové organizace byly kastováni 

v návaznosti na věk či míru jejich zapojení. S tímto se nemůžeme ztotožnit. 

Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse. 
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Formulace návrhů usnesení, které doporučilo krajským sněmům Náčelnictvo: 

- Sněm Junáka - českého skauta, Středočeského kraje se seznámil s návrhem Strategie 2030 a 

podporuje její přijetí a naplňování v organizaci. 

- Sněm Junáka - českého skauta, Středočeského kraje se seznámil s návrhem Strategie 2030, 

podporuje její přijetí a naplňování v organizaci a dále navrhuje, aby … téma xy bylo z 

návrhu vyřazeno / do tématu xy byl doplněn tento nový cíl / téma xy bylo do Strategie 

2030 doplněno. 

- Sněm Junáka - českého skauta, Středočeského kraje se seznámil s návrhem Strategie 2030 a 

nepodporuje její přijetí a naplňování v organizaci. 

Předkladatel: Náčelnictvo 

Zdůvodnění: viz přiložený materiál Strategie 2030 – verze pro krajské sněmy 

Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse a návrh na vhodnou formulaci usnesení. 
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SKAUTSKÉ ZÁVODY 

Okresní sněm vyzývá krajský sněm k přijetí návrhu usnesení pro Valný sněm, které se bude týkat 

revize pravidel ZVaS a Svojsíkova závodu, ustanovující pouze jednu soutěžní kategorii pro daný typ 

závodu, nerozdělující pohlaví.  

Předkladatel: okres Příbram 

Zdůvodnění: Bylo by vhodné otevřít diskusi o tom, jaký má smysl rozdělovat chlapeckou a dívčí 

kategorii na závodech, když je velké množství oddílů koedukovaných a poté je 

hlídka vlastně náhodně přidělena do kategorie podle toho, kolik členů kterého 

pohlaví dorazí. 

Komentář: Jde o podnět pro formulaci usnesení v rámci krajského sněmu. 

 

Okresní sněm vyzývá krajský sněm k přijetí návrhu usnesení pro Valný sněm, které se bude týkat 

revize kompetitivní povahy skautských závodů směřující k jejímu snížení.  

Předkladatel: okres Příbram 

Zdůvodnění: Bylo vhodné zvážit, jaký je vlastně současný smysl závodů, na kterých děti 

poměřujeme ve vlastně náhodně vybraných disciplínách. Domníváme se, že 

skautské závody mají v současné době smysl spíše ve "společenské" oblasti, než 

v hledání té nejlepší skautské družiny dle výkonnosti. 

Komentář: Jde o podnět pro formulaci usnesení v rámci krajského sněmu. 
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SKAUTSKÉ ČASOPISY 

Okresní sněm vyzývá krajský sněm k přijetí návrhu usnesení pro Valný sněm, které ustanoví vydávání 

skautských časopisů v netištěné formě a zvážení jiných alternativ, např. v digitální podobě vhodné 

k tisku, či formě podcastů. 

Předkladatel: okres Příbram 

Zdůvodnění: Dle podnětů z našich oddílů časopisy občas čtou jen vlčata a světlušky. U skautů 

časopis často končí nerozbalený, Benjamína je pro nejmladší ponurá a 

na schůzkách s ní pracovat nejde, Skautský svět a Roverský kmen nejsou 

dostatečně zajímavé. S ohledem na to, že se pro rok 2024 ani nelze registrovat 

bez platby časopisu, bylo by vhodné revidovat, zda má smysl časopisy v této 

podobě a formě vydávat. Za vhodnější bychom považovali např. podporu 

skautského podcastu či vydávání časopisů jen v podobě elektronické. Případné 

pracovní listy pro schůzky není problém vytisknout z PDF, v papírovém časopise 

stejně inspiraci nenacházíme. 

Komentář: Jde o podnět pro formulaci usnesení v rámci krajského sněmu. 
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REGISTRAČNÍ POPLATKY 

Okresní sněm vyzývá krajský sněm k návrhu usnesení pro Valný sněm, který se bude týkat limitování 

maximálního pro procentuálního růstu odvodu z registrace pro Ústředí v dalších letech a využití 

registračních poplatků jen pro hlavní činnost organizace. 

Předkladatel: okres Příbram 

Zdůvodnění: S ohledem na aktuální navýšení registrace a postoj Výkonné rady k využívání 

registrace jako významného zdroje financování činnosti bychom považovali 

za vhodné, aby Valný sněm opět na další období stanovil, jak rychlý růst registrace 

bude možný. 

Zároveň se domníváme, že by měla být registrace užívána pouze pro hlavní 

činnost organizace a ne např. pro financování rozvojových projektů, podporu 

zahraničních akcí atp. Na tyto účely lze využívat jiné zdroje financování. 

Komentář: Jde o podnět pro formulaci usnesení v rámci krajského sněmu. 

 

Okresní sněm vyzývá krajský a Valný sněm limitovat maximální procentuální meziroční růst výše 

registračního poplatku pro Ústředí na maximálně 10 %. 

Předkladatel: okres Příbram 

Zdůvodnění: Domníváme se, že limit 10% růstu výše registračních poplatků pro Ústředí je 

z dlouhodobého hlediska plně dostačující, v dlouhodobějším horizontu vyšší než 

inflace, a zabrání výraznému skokovému růstu jako např. pro rok 2024. 

Komentář: Jde o podnět pro formulaci usnesení v rámci krajského sněmu. 

 


